
Schůze výboru SPOLKU SKUTEK 11.9. 2023 od 20:00
Acid Coffee, Praha

Účast: Jitka  Hlaváčková,  Tereza  Velíková,  Alena  Kunicová,  Johana  Lomová,  Zuzana
Štefková, Tomáš Hrůza

1. Mánes
Bylo zjištěno, že Nadace Mánes bude volit nového člena/ku do správní rady nadace. Výbor
odhlasoval, že za Skutek budeme nominovat zástupkyni – Alenu Kunicovou. Johana zjistí
detaily, jak a kam poslat nominaci. 

2. Status umělce
- Johana a Jitka referují o Statusu umělce 
- Kulturní  instituce  a  organizace  oslovil  kulturní  lobbista  Jakub  Bakule,  který  chce

založit  tzv.  Kreativní  federaci  jakožto  spolek  sdružující  různé  organizace  působící
v oblasti kultury - sdílená platforma pro zastupování kultury chybí, není jasný a silný
partner  pro  veřejnou  správu  atd.,  součástí  plánu  je  prosadit  podvýbor  v  rámci
poslanecké  sněmovny  se  zaměřením  na  status  umělce,  který  bude  na  tématu  dál
pracovat  a  také  využívat  aparát  sněmovny,  včetně  právního oddělení  a  tak  dále  –
považujeme za důležité

- výbor souhlasí, že máme zájem o tuto iniciativu a zapojit se do ní, v závislosti na tom,
jak se to bude dál vyvíjet. Jitka mu napíše, zúčastníme se ustavující schůze

- ad demonstrace před MKČR 5. 6. na téma statusu umělce – MK ČR se od poslední
iniciativy  odmlčelo  –  potkají  se  znovu  zástupci  organizací,  které  demonstraci
organizovaly,  Skutek  bude  zastupovat  Johana/  Jitka,  pokud  se  navrhne  nová
demonstrace, souhlasíme

- Koncem  června  se  také  sešla  naše  (Skutková)  pracovní  skupina  pro  Procenta  na
umění.  Další  schůzku  svolá  Jitka  na  říjen.  Výsledkem  zatím  bylo  zatím  zejména
vyjádření vůle se angažovat, obnovit kontakty s ČKA, a vytvořit sdílené úložiště všech
již  vzniklých  manuálů  a  pracovních  materiálů,  které  již  pro  danou  problematiku
vznikly (v ČR i v zahraničí).

- V PSP  proběhlo  několik  seminářů  na  téma  statusu.  Další  poslanecká  iniciativa  se
vztahuje také k podpoře Umění ve veřejném prostoru, iniciuje ji poslankyně Levko (za
STAN v Liberci), vzniká zde možná pracovní skupina, které by se mohli účastnit také
naši  členové/členky.  Stejnou  agendou  se  v  Liberci  zabývá  Květa  Vinklátová,
náměstkyně  hejtmana  pro  kulturu,  snad  se  na  podzim  na  nás  obrátí  se  žádostí  o
konzultace, resp. zahájíme spolupráci.

3. Grant MK ČR
- 16. října je deadline pro podávání žádostí o granty na Ministerstvo kultury. Výbor

odhlasoval,  že  podáme žádost  o  provozní  grant,  který nám již  byl  jednou udělen.,
Johana se zdržuje hlasování



- stále řešíme problém s financováním 30 % spoluúčasti na financování garantovaného
projektu – musíme dořešit.

- Na úvahu, jestli časem nepodat taky žádost na Státní fond kultury

4. Skutek slaví tento rok 10 let od vzniku
- 12. 10. 2023
- Místo? Campus Hybernská? Jitka zjistí a dá hned vědět
- Podle místa se dořeší program? kapela a DJ? Grottup, D Gajarský, Kat. Konvalinová/

LOBBYBOY&SAAB900TURBO, grafika Pitrmuc…?

5. Věci Skutku
- Skutek má z doby, kdy byla v Nadaci  kanceláře,  uloženy ve skladu Nadace nějaké

věci – je potřeba je vyklidit – vytřídit a rozhodnout, co s nimi dál
- Johana se osobně podívá a dá vědět

6. Alena se podívá, kdy končí funkční období třetině výboru a kdy končí funkční období její
jako předsedkyně, je potřeba udělat pak velkou schůzi. 

7. Další schůze výboru
- 5. října 17:30 ve čtvrtek v Rybárně na Kampe nebo kavárně Mlýnská

Sepsala: Alena Kunicová 
Ověřila: Jitka Hlaváčková


